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Subsidie €30.000 Landgoed Heidenstein

Programma/ product of paragraaf begroting
2F. Landschap, natuur en landgoederen

Vragen Beantwoording door het college
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Fractie GemeenteBelangen Portefeuillehouder Joa Maouche

Zaaknummer Klik hier als u tekst wilt invoeren.

Aanleiding/ overwegingen
In de voorjaarsnota kunnen we lezen dat er €30.000 euro subsidie is gegeven voor Landgoed 
Heidenstein hier hebben wij meerdere vragen over.

Vragen1

Vraag 1 Aan welke stichting/vereniging (rechtspersoon) is deze subsidie toegekend en Uitgekeerd?

Antwoord Het college is voornemens om de ‘Stichting Buiten van Renkum i.o.’ deze subsidie te verstrekken. Er
is overigens nog geen subsidie overgemaakt want we wachten nog op de formele oprichting ervan. 
Op 14 september 2022  is de oprichtingsvergadering. De stichting zal uit vier of vijf leden bestaan. 

Vraag 2 Welke voorwaarde, onderliggende onder liggende afspraken, begrotingen zijn van toepassing op 
deze subsidie? 
 

Antwoord In 2018 is door de gemeenteraad de gemeentelijke landgoederenvisie ‘Glinsterend in het groen’ 
vastgesteld. Deze visie kwam tot stand na een actief participatieproces en is een vervolg op de 
‘Basisvisie Landgoederen en Buitenplaatsen’ uit 2013. 
‘Glinsterend in het groen’ biedt naast diverse beleidsuitgangspunten voor het gemeentelijk 
landgoederenbeleid ook een goed overzicht van de kwaliteit van de landgoederen en buitenplaatsen
in de gemeente. De visie gaat met name ook in op hun staat van onderhoud en beheer. Voor de 
regiefunctie inzake de landgoederenvisie was er in 2020 eenmalig geld beschikbaar dat gekoppeld 
was/is aan de uitvoering van het landschapsbasisplan. In 2020 is dat bedrag van € 30.000 niet 
besteed omdat pas aan het eind van dat jaar een inwonersinitiatief ontstond dat aan de bedoeling 
van die regiefunctie voldoet. Landgoed Heidestein was een van de (gemeentelijke) landgoederen die
in de Landgoederenvisie ‘Glinsterend in het groen’ als ‘urgent, ingrijpen noodzakelijk’ werd 
gekenmerkt.
Op basis van het principe ‘Right to Challenge’ stelt Buitens van Renkum zich ten doel om onderdelen
van het gemeentelijke beleid inzake de landgoederen (in samenwerking met de gemeente) uit te 

1 Formuleer de schriftelijke vragen kort en duidelijk. Het antwoord volgt binnen 30 dagen nadat de vragen zijn 
ingediend bij de griffie.
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voeren. ‘Right to Challenge’ is bij uitstek een participatief initiatief van betrokken bewoners die 
teken van de gemeente overneemt. Het sluit aan op de uitkomsten van het in 2015 door de WUR 
gepubliceerde onderzoeksrapport ‘Renkumse Landgoederen, Vista’s op participatie’.            
 

Vraag 3 We konden in de VJN ook lezen dat het een cofinanciering regeling is, welke cofinanciering ligt 
hieraan ten grondslag? Graag een specificatie

Antwoord Het klopt dat voor de cofinanciering de stichting t.z.t. kan aankloppen bij externe partijen. Dit zal 
nog nader uitgezocht dienen te worden maar te denken valt hierbij bijvoorbeeld aan het Prins 
Bernard Cultuurfonds van de provinciale afdeling Gelderland of Erfgoed functioneel gebruik, 
eveneens van de provincie. Beide potjes vallen onder de noemer van ‘Erfgoed en Cultuur’. Ook 
kansrijk zijn onder meer het Oranjefonds, Stichting Doen en bijvoorbeeld het VSBF fonds. Dit zijn 
weer potjes die vallen onder de noemer van ‘Sociale en bewonersinitiatieven’.              

Vraag 4 Hebben meer inwonersinitiatieven zich gemeld voor deze subsidie, regeling?
Zo ja, waarom zijn deze afgewezen.
Zo nee, is deze subsidie/regeling wel breed gedeeld? Zodat inwoners van deze subsidie/regeling af 
konden weten.

Antwoord Nee deze zijn niet actief gedeeld maar op de website van de gemeente staat onder ‘inwoners’ onder
het kopje ‘subsidies en leningen’ de nodige info over subsidies voor inwoners, ondernemers en 
maatschappelijke organisaties (cofinanciering). 

Vraag 5 Wij zijn benieuwd naar de resultaten van de burgerparticipatie met de omwonenden van het 
Landgoed Heidenstein? Bv. Hoeveel omwonende hebben hieraan deelgenomen? Wat was de wens 
van de omwonende?

Antwoord Vlak na deze zomer op 30 augustus is een derde avond voorzien over het landgoed. Er zijn dus al 
twee avonden geweest met een gemiddelde opkomst van ca. 30 personen per keer. Tijdens de 
eerste avond zijn er vooral wensen opgehaald die uiteindelijk resulteerden in een drietal 
denkrichtingen voor het gehele park. Deze drie modellen zijn gepresenteerd tijdens de tweede 
avond. De wensen die werden geuit tijdens deze tweede buurtavond varieerden van  ‘gooi niet 
teveel overhoop, ‘enthousiasme over de gebogen paden’ en onder meer ‘onderzoek de mogelijkheid
voor een centrale ontmoetingsplek in het hart van het park’. 
Insteek is de hele tijd om dit samen te doen met betrokken buren en gebruikers van het park.           

Vraag 6 We hebben begrepen tijdens de speeddate, dat er 3 voorstellen (schetsen/tekeningen) voorliggen 
van een externe adviseur/bureau. Welke offerte ligt daaraan ten grondslag en welke kosten zijn daar
tot nu toe voor gemaakt?

Antwoord Het klopt dus dat er drie modellen zijn uitgewerkt naar aanleiding van de eerste bijeenkomst. Van 
deze modellen ‘boerenlandgoed’, ‘parklandgoed’ en ‘activiteitenpark’, met de minste animo voor 
dat laatste model, zullen de beste onderdelen gaan landen in een uiteindelijk ontwerp dat op 30 
augustus aan de belangstellenden zal worden gepresenteerd. 
Hieraan lag een offerte ten grondslag die op 14 december 2021 door landschapsarchitectuurbureau 
Rob Aben aan de (interim) voorzitter van de Stichting in oprichting Buitens van Renkum is gestuurd. 
Hoewel er dus nog geen subsidie is verstrekt en daarmee ook nog rekening is gestuurd van 
landschapsarchitect naar de Stichting in oprichting Buitens van Renkum zijn de eerste twee stappen 
(analyse en schetsvarianten ruw concept, tot de buurtdialoog) begroot op een kleine 6000 euro.       

Vraag 7 We hebben vernomen, dat er personen mogelijk deel uitmaken van de Stichting, waaraan subsidie is
toegekend, die mogelijk eigen zakelijke belangen vertegenwoordigen. Bent u daarmee bekend en 
kunt u waarborgen, dat de belangen van de gemeente daardoor niet geschaad worden? 

Antwoord Zoals gezegd moet de stichting nog worden opgericht en daarvoor is er op 14 september 2022 een 
oprichtingsvergadering. Beoogd (interim) voorzitter is een actief lid van de Renkums Beekdal. Geen 
van de beoogde bestuursleden heeft een zakelijk belang bij de stichting en zullen als vrijwilliger deel
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uitmaken van het bestuur. 
Tot het moment dat de stichting een feit is, is aan het Gelders Genootschap, onze huisadviseur met 
betrekking tot de ruimtelijke kwaliteit in deze gemeente, gevraagd om op te treden als ‘kassier’. 
Meer specifiek de senior adviseur erfgoed en specialist Historische Buitenplaatsen en Landgoederen 
van het Gelders Genootschap. Wij zullen de feitelijke voordracht van de leden aandachtig volgen 
maar hebben er alle vertrouwen in dat er op geen enkele manier belangen van de gemeente worden
geschaad.   
Voor het ontwerpwerk is landschapsarchitectuurbureau Rob Aben gevraagd. Hij werkt hier onder 
meer samen met een andere landschapsarchitect en een beeldend kunstenaar die beiden, net als 
Rob Aben, nauw betrokken waren bij de totstandkoming van landgoederenvisie ‘Glinsterend in het 
groen’. We zijn als gemeente blij met een dergelijke professionele club met de nodige ervaring op 
het gebied van het Gelders Arcadië in het algemeen en de Renkumse landgoederen in het bijzonder.

Vraag 8 Klik hier als u tekst wilt invoeren.

Antwoord Klik hier als u tekst wilt invoeren.

Vraag 9 Klik hier als u tekst wilt invoeren.

Antwoord Klik hier als u tekst wilt invoeren.

Vraag 10 Klik hier als u tekst wilt invoeren.

Antwoord Klik hier als u tekst wilt invoeren.
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